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ZAPISNIK  

 

SA ZBORA UDRUGE HRVATSKIH SUDACA  

koji je održan 28. ožujka 2025. godine u hotelu Falkensteiner Iadera, Petrčane  

Početak je u 11,00 sati.  

 

 

 

Predsjednik UHS-a, Damir Kontrec, otvara 34. po redu Zbor UHS-a i pozdravlja uvažene 

goste i to: 

- ministra   pravosuđa, uprave i digitalne transformacije RH,  Damira Habijana 

- vršiteljicu dužnosti predsjednika Vrhovnog suda RH, Gordanu Jalšovečki 

- predsjednika Međunarodne udruge sudaca, Đuru Sessa 

- zamjenicu predsjednika Državnog sudbenog vijeća, Marinu Paulić 

- zamjenika predsjednika Županijskog suda u Zadru, Antu Bačić 

Predsjednik poziva goste da se obrate Zboru.  

 

Đuro Sessa pozdravlja goste i prisutne delegate, obraća se u dvostrukoj ulozi,  kao 

predstavnik  Međunarodne udruge sudaca ali i kao član UHS-a koji je bio jedan od sudaca 

koji su stvarali UHS 1991. Podsjeća da je upravo u Zadru bio prvi Zbor UHS-a održan izvan 

Zagreba. Čestita na učinjenom i postignutom, jer povišenje materijalnih prava sudaca se može 

zahvaliti upornosti i dosljednosti UHS-a. Izražava žaljenje što neki kolege zbog svojih  

partikularnih interesa, animoziteta, trenutnih razočarenja ili intelektualne lijenosti ne shvaćaju 

važnost članstva u UHS-u, jer da UHS nema 1100 članova, ništa ne bi moglo biti moguće. 

Zato je svatko tko je član, utkao svoj doprinos. Za obranu neovisnosti sudstva u Mađarskoj 

5000 ljudi, suci zajedno s građanima, hodaju ulicama, pitanje je da li je tako nešto moguće u 

Hrvatskoj. Da li bi građani u Hrvatskoj podržali suce, kada bi vlast željela amputirati neko od 

jamstava neovisnosti. Europa i svijet su puni takvih primjera (Italija, Mađarska, Slovačka, 

Crna Gora, Moldova, Albanija). Datum 10. ožujak određen je kao Dan žena sudaca, 25. srpnja  

kao Dan dobrobiti sudaca a 11. siječnja kao Dan neovisnosti sudstva, od kojeg cilja se ne 

smije odustati. Međunarodna udruga sudaca je tu da podrži nacionalne udruge te da 

internacionalizira probleme. UHS može računati na njega kao predsjednika te Udruge, koju se 

može smatrati obitelji sudaca svijeta,  ali i nakon toga.  

  

 

 

Marina Paulić izražava čast i zadovoljstvo što može pozdraviti u ime DSV-a veliki broj 

kolega iz cijele Hrvatske. Naglašava da suci rade  savjesno, da savjesno obavljaju sudačku 

profesiju i time doprinose očuvanju vladavine prava. U tome veliku ulogu ima UHS, koji je 
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svojom aktivnošću doveo do poboljšanja materijalnih uvjeta, a DSV podržava i podupire rad 

UHS-a. Vjeruje da će na današnjem Zboru biti doneseni zaključci u cilju daljnjeg poboljšanja 

statusa sudaca.  

 

Gordana  Jalšovečki na današnjem Zboru očekuje  raspravu o uobičajenim pitanjima te  izbor 

predsjednika UHS. UHS mora  čuvati i ojačati neovisnost sudbene vlasti, zaštiti dignitet 

sudaca, u prošloj i ovoj godini ostvareni su neki od tih ciljeva, izjednačene su  osnovice za 

obračun plaća, zahvaljujući UHS ali i pok. predsjedniku Vrhovnog suda RH, gospodinu 

Radovanu Dobroniću javnost je bila o svemu točno informirana. Suci su svjesni uloge u 

društvu, i od njih se očekuje  neovisni rad, a posebno učinkovito rješavanje starih predmeta, 

očekuje da će u tome pomoći  i izvršna vlast, no upozorava na  oprez kod donošenja procesnih 

zakona, suradnja između dvije vlasti je ključna.   

 

Ministar Damir Habijan pozdravlja prisutne, uvodno navodi da je svjestan granice između 

sudbene i izvršne vlasti, da poštuje diobu vlasti koja jamči vladavinu prava, svi moramo 

graditi neovisno pravosuđe u službi građana. 

Suradnja je ključna između grana vlasti i  zahvaljuje na dosadašnjoj uspješnoj suradnji. 

Pravosuđe je kao grana vlasti  zaslužilo imati svoje ministarstvo, prioritet je percepcija 

pravosuđa, koja je loša, to je činjenica koja dugo traje, i takvu percepciju treba zaustaviti i 

trend preokrenuti. 

Istraživanje koje je bilo provedeno prije nekoliko godina o odnosu građana prema pravosuđu, 

pokazalo je da veliki postotak građana ima negativno mišljenje o pravosuđu,  ali 60% 

ispitanika  nikada nije bilo na sudu niti je imalo doticaj za pravosuđem. Za izvještavanje o 

pravosuđu je  potrebna i odgovornost u javnom prostoru. 

U razgovoru sa UHS-om u vezi poboljšanja materijalnog statusa sudaca  se naglašavalo da 

treba biti realan, vjeruje da  će sva pitanja, koja su ostala otvorena,  do kraja mandata biti 

riješena.   

Bavi se i pitanjem infrastrukture, uvjetima rada, najavljuje izgradnju novog suda u Varaždinu, 

a u drugim gradovima Zadru, Požegi, Dubrovniku, Velikoj Gorici, Rijeci,  planiraju se 

ulaganja u uređenje zgrada, za što su osigurana sredstva u proračunu. Očekuje se dovršetak 

Trga pravde u Zagrebu krajem sljedeće godine. Ukupni iznos ulaganja je 444 milijuna eura.  

 

U vezi digitalizacija, ističe se platforma za objavu sudskih odluka ANON, a kao  izazovno 

ocjenjuje uvođenje  tonskog snimanja,  to će biti sigurno uvedeno,  iako je prethodno bilo 

pokušaja koji nisu uspjeli. Time će se doprinijeti  transparentnosti i učinkovitosti.  

Kao problem je uočena zabrinjavajuća dobna struktura sudaca, otežan je ulazak u profesiju 

mladim ljudima pa se postavlja pitanje smisla postojanja Državne škole za pravosudne 

dužnosnike. Razmišlja se i o mladim budućim kolegama, u planu je zapošljavanje 180 

vježbenika u pravosudnim tijelima.  

Najavljuje izmjene 25 zakona, revidirat će se  mreža obiteljskih sudova, stečaj potrošača će 

biti u nadležnosti trgovačkog suda.  

Ističe da je protivnik prečestog mijenjanja procesnih  zakona, ali zbog obaveza koje je 

Republika Hrvatska preuzela, kao što je pristupanje OECD-u, propisi se moraju adaptirati.  

Suci će se pozivati  da budu u radnim skupinama prilikom izmjena zakona, a suce se  poziva 

da  ukažu na propise i situacije u kojima su zamijetili probleme.  

Najavljuje akcijske planove koji su usmjereni na smanjenje  broja neriješenih predmeta, 

skraćivanje trajanja postupaka a kao najveći izazov vidi postavljeni cilj da se smanji udio 

predmeta starijih od 3 godine.  

Apelira da suci sudjeluju u akcijskim planovima i doprinesu unaprjeđenju pravosuđa koje će 

biti u korist građana.  
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Nakon uvodnih riječi, predsjednik UHS-a predlaže izbor Radnog predsjedništva  u skladu 

sa Statutom UHS-a i Poslovnikom o radu Zbora UHS: 

 

1. Hrvoje Visković 

2. Davor Dubravica 

3. Ana Markač 

 

Predsjednik UHS-a, Damir Kontrec, stavlja na glasanje izbor Radnog predsjedništva. 

Utvrđuje se da su predloženi članovi Radnog predsjedništva izabrani, te ih se poziva da 

nastave voditi Zbor.  

 

U skladu sa čl. 3. Poslovnika o radu Zbora, Radno predsjedništvo izvješćuje da je uz odluku o 

sazivanju Zbora dostavljen delegatima dnevni red.  

Radno predsjedništvo stavlja na glasanje Dnevni red Zbora: 

 

1. Uvodna izlaganja  gostiju  Zbora UHS-a    

2. Izbor radnih tijela Zbora UHS-a  

 

• radno predsjedništvo (3) 

• zapisničar (1) 

• ovjerovitelja zapisnika (2) 

• verifikacijsko povjerenstvo  (3) 

• kandidacijsko povjerenstvo (3) 

• izborno povjerenstvo  (3) 

 

3. Izvješće o radu predsjednika UHS-a i Upravnog odbora UHS-a (izvješće  podnosi 

predsjednik UHS-a Damir Kontrec) 

4. Izvješće o radu Nadzornog odbora UHS-a 

5. Usvajanje Plana rada i financijskog plana UHS-a za 2026. godinu 

6. Izbor predsjednika UHS-a  

7. Razno 

 

Primjedbi na Dnevni red i nadopuna nema.  

Jednoglasno se prihvaća Dnevni red. 

Toč. 2. Dnevnog reda – Izbor radnih tijela Zbora UHS 

Radno predsjedništvo za zapisničara  predlaže s Jasna Gažić Ferenčina, Ogranak Zagreb III.  

Prijedlog je  prihvaćen. 
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Za ovjerovitelje zapisnika predlažu se Ivana Požar i Ljiljana Matuško Antonić, Ogranak 

Zagreb III.  

Prijedlog je prihvaćen.  

 

Za članove verifikacijskog povjerenstva predlažu se: 

1.Ante Drmić 

2. Diana Preglej 

3. Elma Kaleb Mamić 

 

Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

 

 

Radno predsjedništvo  upućuje verifikacijsko povjerenstvo da utvrdi broj nazočnih članova 

Zbora, te da između sebe izaberu predsjednika.  

 

Za članove izbornog povjerenstva predlažu se: 

 

1. Irena Lenić 

2. Krunoslava Dropulić 

3. Danijela Mandekić Lerga  

 

 

Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

 

 

Za članove kandidacijskog  povjerenstva predlažu se: 

 

1.Ivana Manestar 

2. Mario Bakuta  

3.Krunoslav Gernhard 

 

Prijedlog  je jednoglasno prihvaćen.  

 

 .  

Predsjednik Verifikacijskog povjerenstva Ivana Lovrić Vidaček izvješćuje da je Zboru 

nazočno 115 delegata a obzirom na broj članova UHS-a, utvrđuje da postoje statutarni uvjeti 

za donošenje pravovaljanih odluka.  

 

 

Toč. 3. Dnevnog reda  - Izvješće o radu predsjednika UHS-a i Upravnog odbora UHS-a 

(podnosi ga Damir Kontrec) 

 

Link na izvještaj 

 

 

Radno predsjedništvo otvara diskusiju o podnesenom izvješću. 

Nema prijava za diskusiju. 

Radno predsjedništvo poziva na glasanje o izvješću. 

Konstatira se da je Zbor jednoglasno prihvatio izvješće o radu  UHS i Upravnog odbora UHS.  
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Toč. 4. Dnevnog reda – Izvješće o radu Nadzornog odbora UHS-a (Jadranka Travaš) 

 

Link na izvještaj 

 

Radno predsjedništvo otvara diskusiju o podnesenom izvješću. 

Nema prijava za diskusiju. 

Radno predsjedništvo poziva na glasanje o izvješću. 

Konstatira se da je Zbor jednoglasno prihvatio izvješće o radu Nadzornog odbora.  

 

 

Toč. 5. Dnevnog reda - odluka o povećanju članarine 

 

 

 

 

Toč. 5. Usvajanje Plana rada i Financijskog plana UHS-a za 2026. g. 

 

Radno predsjedništvo poziva tajnika Damira Palatinuša da iznese plan rada i financijskog 

plana UHS.  

 

 

Link na Plan rada i Financijski plan 

 

Utvrđuje se da je Plan rada i financijski plan jednoglasno prihvaćen s tim da se Upravni odbor 

UHS-a ovlašćuje za donošenje izmjene Financijskog plana za 2026. u slučaju povećanja 

članarine razmjerno eventualno povećanoj članarini.  

 

 

 

 

Toč. 6. Dnevnog reda – Izbor predsjednika  Udruge hrvatskih sudaca  

 

 

Vesna Horvath predlaže da se za predsjednika UHS izabere Damir Kontrec, jer na temelju 

intenzivne suradnje s njim u proteklo vrijeme se uvjerila u njegovu mudrost, otvorenost 

suradnji, dostupnost,  te se nada da će UHS s njim na čelu konačno riješiti pitanje mirovina 

sudaca, i  pustiti u sustav mlade suce.   

 

Radno predsjedništvo daje  na javno glasanje prijedlog da novi predsjednik UHS-a bude 

Damir Kontrec. 

Utvrđuje se da je Damir Kontrec jednoglasno izabran  za predsjednika UHS-a.  

 

Damir Kontrec zahvaljuje na povjerenju, među sucima je važna  jedinstvenost, suci se moraju 

držati skupa, a ne raditi za svoje partikularne interese, i sve aktivnosti UHS-a će se raditi 

zajednički i u interesu svih sudaca. Suci mogu poboljšati percepciju na način da rješavaju 

predmete, a na  lošu percepciju utječu pojedinačni slučajevi. 
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Toč. 7. Dnevnog reda  Razno  

 

Radno predsjedništvo predlaže izabrati novog člana Nadzornog odbora, jer sudac Raoul 

Dubravec odlazi u mirovinu.  

Na UO UHS-a za novog člana je predložena sutkinja Vesna Sremac Šoštar. 

Radno predsjedništvo stavlja na glasanje prijedlog. 

Utvrđuje se da je jednoglasno usvojen prijedlog da nova članica Nadzornog odbora bude 

Vesna Sremac Šoštar.  

 

Tijana Kokić predočava troškove UHS-a, radi se o organizaciji Zbora svake godine, 

zaprimaju se zahtjevi za pomoć članovima jer su na bolovanju obzirom na niske naknade za 

bolovanje, sucima je  ugrožena egzistencija, a postoje i druge potrebe. Smatra da je nužno  da 

se poveća članarina, jer je to jedini izvor financiranja Udruge, obzirom da UHS ne  može 

primati donacije zbog sukoba interesa.  

 

Damir Kontrec dodatno pojašnjava da se na UO UHS zaključilo da je potrebno  raspraviti u 

Ograncima što članstvo misli o povišenju članarine na 20 eura mjesečno, te da li postoji 

potreba da se na drugačiji način raspodijeli iznos članarine, zbog čega je potrebno izmijeniti 

Statut.  

Naglašava da je bitna  brojnost članstva  radi reprezentativnost, članarina ne smije biti razlog 

zbog čega članovi izlaze iz Udruge. Potrebno je uskladiti i financijski plan u skladu sa 

povećanjem članarine. Stoga predlaže da se članarina poveća na 14 eura mjesečno od 1. lipnja 

2025.  

 

Radno predsjedništvo stavlja na glasanje prijedlog.  

Utvrđuje se da je prijedlog za povećanje članarine na 14 eura mjesečno s primjenom od 1. 

lipnja 2025. jednoglasno prihvaćen. 

 

 

 

Radno predsjedništvo objavljuje  da je Zbor završen.  

 

 

 

 

Dovršeno u 12,29 sati  

 

 

 

 

 

 

         Zapisnik vodila i sastavila 

         Jasna Gažić Ferenčina 

 

 

 

 


